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BERKELLAND 

 

NIEUWSBRIEF PvdA Berkelland 

Uitgave: februari 2020 

 

 

Geachte leden, 
Hierbij ontvangt u de 2e editie van onze 

nieuwsbrief. We schrijven nog maar kort 2020 
en er is op gemeentelijk politiek terrein al weer 

heel veel gebeurd. De PvdA informeert u !! 

 
Het afdelingsbestuur verwacht met de nieuwsbrief 
(conform de doelstellingen uit het Jaar- annex 
Werkplan 2019) de betrokkenheid van alle leden bij 
de activiteiten van de PvdA in Berkelland te 
vergroten. Die betrokkenheid van de leden hebben 
de gemeenteraadsfractie en het afdelingsbestuur 
hard nodig. We willen (ook buiten verkiezingstijd) 
graag weten wat er leeft onder de leden en hoe de 
koers die wordt gevaren door u wordt beoordeeld.                                                              

 

 
 
 

 
 

 

De eerste nieuwbrief (nov19) is, blijkens de 
reacties die zijn afgegeven, bij u in goede aarde 
gevallen. Wij zijn blij met elke reactie en nodigen 
u dan ook van harte uit om ons te (blijven) 
bestoken met uw vragen, kanttekeningen of 
voorstellen. In de volgende editie zullen we dan 
inhoudelijk reageren op uw inbreng.  

 
De politieke actualiteit is zeer divers (geweest). Lees 
de terugkoppeling vanuit onze fractie en beoordeel 
hoe die fractie zich bij de verschillende onderwerpen 
heeft opgesteld en in hoeverre dat strookt met de 
gestelde doelen in het fractie-programma. 

 
Die fractie laat daarbij het volgende weten:              
“We merken dat we keihard moeten werken om onze 
ideeën gerealiseerd te krijgen. Over het algemeen 
vangen we vaak bot en kunnen we niet anders dan 
zaken via andere wegen onder de aandacht te 
brengen. Schriftelijke vragen zijn daar een middel voor. 
De omstandigheden in de gemeenteraad noodzaken 
ons tot het stellen van vele, vele vragen”. 

 
Ook deze keer sluit de fractievoorzitter de  

nieuwsbrief op de laatste pagina af met haar 
vaste column; dit keer gaat het over de 

zorgelijke situatie waarin de ‘zorg’ op dit 
moment verkeert. 

 

Eindredactie Nieuwsbrief 
.                              

 

In november ontstond grote onrust in Berkelland over 

de plannen van de Raad van Bestuur van Santiz om in 

het Streekziekenhuis Koningin Beatrix (SKB) in 

Winterswijk de afdelingen Intensive Care, Verloskunde 

en Kindergeneeskunde te sluiten.  

De politiek beslist niet over het beleid van een 

ziekenhuisbestuur, maar de PvdA wil mensen 

vertegenwoordigen en steunen. Daarom hebben wij 

namens de inwoners van Berkelland benadrukt dat een 

compleet zorgaanbod in de buurt van het grootste 

belang is.  

De PvdA diende met Gemeentebelangen een motie in 

over het behoud van een volwaardig SKB, nu en in de 

toekomst. De hele gemeenteraad steunde het verzoek 

aan het College van B&W om een brief met die 

boodschap te sturen aan de Raad van Bestuur van 

Santiz. 

 

In januari werd bekend dat de plannen voorlopig van de 

baan zijn. Er komen vast nog alternatieve plannen. De 

PvdA volgt de ontwikkelingen op de voet .  
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Bermbeheer 

Vooral in de afgelopen 5 jaar zijn in de Gemeente 

Berkelland veel wegbermen door landeigenaren 

toegevoegd aan hun aangrenzende weide- en/of 

akkerland.            

Het standpunt van de Partij van de Arbeid is altijd 

helder geweest: wegbermen zijn gemeentebezit en 

maken deel uit van de openbare ruimte. Deze grond 

mag dus niet zomaar gebruikt worden door eigenaren 

van landbouwgrond die ernaast ligt. Bermen zijn er niet 

voor niets: ze vormen een duidelijke erfscheiding; 

zorgen voor vergroting van de biodiversiteit en dragen 

bij aan ons unieke Achterhoekse coulissenlandschap.  

De afgelopen maanden is de gemeente actief bezig 

met het handhaven van het beleid omtrent openbare 

wegbermen. Met paaltjes worden de grenzen tussen 

privé- en gemeentegrond gemarkeerd. Dit heeft veel 

emotionele reacties opgeroepen in de samenleving.  

Grondeigenaren vielen massaal over fractielid Hans 

Pelle heen, toen hij op Facebook een filmpje plaatste 

met beelden die lieten zien hoe er een eind was 

gemaakt aan het oneigenlijke gebruik van een stuk 

gemeentegrond: nl. recent door de gemeente 

neergezette paaltjes waarmee de erfgrens tussen het 

private en het publieke kavel wordt bepaald.  

 

Op een aansluitend door  “Nieuws uit Berkelland” 

uitgezette enquête werd massaal gereageerd, waarbij 

slechts 4% het eens bleek te zijn met de stellingname 

en handelswijze van Pelle, die aansluitend reageerde: 

“Het is heel bijzonder dat het in gebruik nemen van 

gemeentelijke grond logisch en vanzelfsprekend 

gevonden wordt. Ik blijf van mening dat dit niet kan. Ik 

haal ook geen stoeptegels weg omdat ik graag een 

grotere voortuin wil”.                 .                                                         

Gebruikte argumenten als "dat de gemeente er toch 

niets mee doet" of "het scheelt de gemeente een hoop 

geld bij het onderhoud van de bermen" zijn dan ook 

nooit aan de orde.                                      .                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

Zie onderstaande link voor een reactie van Hans Pelle 

op de ontstane commotie: 

https://www.youtube.com/watch?v=Id3o6L7jegM 
                                                                                        

 

Samen met de samenleving ? 

Het College van B&W heeft de koers gevolgd om meer 

samen met de samenleving te beslissen. Dat betekent 

bijvoorbeeld dat de nieuwe visie op cultuur en erfgoed 

samen met deskundigen, verenigingen en 

geïnteresseerden zal worden opgesteld. De 

gemeenteraad beslist uiteindelijk over definitieve 

voorstellen, maar moet zich in het voortraject 

terughoudend opstellen. Het lijkt een prachtige manier 

om inwoners meer te betrekken bij het beleid van de 

gemeente. De PvdA luistert naar de ideeën van 

mensen, maar is het niet eens met de manier waarop 

de burgerparticipatie nu vorm krijgt.  

De gemeente is op het matje geroepen bij de provincie. 

Berkelland moet de begroting structureel op orde 

brengen en dat betekent dat er minimaal 3,5 miljoen 

(structureel) moet worden bezuinigd. Daar komt nog 

een groot bedrag aan bezuinigingen op de zorg bij. Dat 

is niet gemakkelijk. Dat zal alle inwoners raken en pijn 

gaan doen. Het college wil ook de bezuinigingsplannen 

voor een deel samen met inwoners maken. Om de 

meningen te peilen is er een enquête gehouden, die 

door meer dan 1300 mensen is ingevuld. 

De resultaten waren duidelijk: een groot deel van de 

respondenten wil bijvoorbeeld niet bezuinigen op 

veiligheid en zorg, een groot deel wil wel bezuinigen op 

cultuur en op de ambtenaren.   

In de gemeenteraadsvergadering van januari stond de 

enquête op de agenda, maar het college en de 

coalitiepartijen hebben niets met de resultaten gedaan. 

De PvdA kan niet anders dan concluderen dat met 

participatie alleen maar goede sier gemaakt wordt in 

de.Gemeente.Berkelland.                                                                          

De coalitiepartijen hebben drie thema’s gekozen om 

samen met de samenleving uit te werken:                                          

1. Onderhoud van de openbare ruimte;                                2. 

22..Leges;                                                                                             

3..Bijz. bijstand / schuldhulpverlening / kwijtschelding. 

Een keuze die op geen enkele manier te herleiden is 

tot de mening van de inwoners van Berkelland. In de 

vergadering wilde wethouder Teselink niet toelichten 

hoe hij de mening van de inwoners heeft laten 

meetellen. Wat de Partij van de Arbeid betreft is het een 

slecht plan om te bezuinigen op bijzondere bijstand, 

schuldhulpverlening, kwijtschelding en groen.  

Wij willen niet dat in de eerste plaats gezocht wordt 

naar bezuinigingen bij mensen die al kwetsbaar zijn.  

Wij vinden het een schande om mensen die in armoede 

leven te vragen hoe zij zichzelf in de vingers kunnen 

snijden !! 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=Id3o6L7jegM
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Grootschalig zonnepark         
bij het Hambroek in Borculo 
 
In het gemeenschappelijke beleid Ruimtelijke 

Ordening en Duurzame Energieopwekking hebben de 

Achterhoekse gemeenten afgesproken dat 

zonneparken in natuurgebieden niet groter mogen 

worden dan 2,5 hectare.  

 
 

 
 

Bij de raadsvergadering van 11 december stond het 

raadsvoorstel inzake een zonnepark bij de 

Hambroekplas op de agenda. Na geharrewar tiidens 

de behandeling bleek dat Eneco inmiddels een 

omgevingsvergunning had aangevraagd voor een voor 

een zonnepark van 5 ha.  

Geharrewar: Er was een motie nodig te zijn om in het 

raadsvoorstel de haakjes om de toevoeging “kleinschalig” 

weg te krijgen; immers door deze te laten staan, zou er extra 

speelruimte kunnen worden gecreëerd.  Toen meldde 

wethouder Van Haaren dat er juist een aanvraag van Eneco 

was binnengekomen welke zij inhoudelijk nog niet had 

kunnen bestuderen, terwijl iets later VVD en GB aangaven 

dat zij een mail hadden ontvangen van hun eigen wethouder 

en wisten dat het ging om 5 ha zonnepanelen. Zij waren dus 

via hun wethouder geïnformeerd over een mail van Van 

Haaren aan haar collega’s in het college. “Raadswerk onder 

bizarre omstandigheden”. De motie werd breed ondersteund 

aangenomen, en de wethouder kreeg de opdracht de raad te 

voorzien van de Eneco-aanvraag.                                                        

N.a.v. deze discussie en de ontvangen aanvraag van 

Eneco (die overigens al op 13 november bleek te zijn 

binnengekomen en gebaseerd bleek op 6 ha) wilde de 

PvdA-fractie weten of het college toezeggingen heeft 

gedaan aan Eneco om toch een grootschalig 

zonnepark mogelijk te maken. GroenLinks bleek hier 

ook zo over te denken, waarna PvdA en GL samen 

schriftelijke vragen hebben gesteld aan het College 

van B&W.  

Eneco is geïnformeerd over het standpunt van de 

gemeenteraad in deze en beraadt zich over de 

aanvraag, die in onze optiek niet anders dan 

afgewezen kan/moet worden.  

De fractie houdt een vinger aan de pols ! 

 

Economische agenda 2020-2024   

Eind november werd de Economische agenda 2020-

2024 'Niet maximaal maar optimaal' besproken in de 

commissievergadering.                                                                  

Deze agenda is de visie van de Gemeente Berkelland, 

Platform Berkelland, de Industriële Kring Berkelland 

en de ondernemersverenigingen op de toekomst van 

een economisch vitaal en duurzaam Berkelland.           

De PvdA is blij dat ‘werk’ een speerpunt blijft op de 

economische agenda en dat het doel van de 

gemeente blijft om zoveel mogelijk mensen aan 

betaald werk te helpen. Zeker mensen die een grote 

afstand hebben tot de arbeidsmarkt moeten op extra 

steun.kunnen.rekenen.                                                                

We maken ons zorgen over de uitwerking van de 

Participatiewet. Het Sociaal en Cultureel Planbureau 

(SCP) heeft naar buiten gebracht dat deze wet mislukt 

lijkt, omdat er (1) voor bijstandsgerechtigden geen 

verbetering is gekomen, (2) mensen die niet meer 

terecht konden bij de sociale werkvoorziening juist 

minder kansen op werk kregen en (3) omdat de 

inkomenspositie van jonggehandicapten is 

verslechterd. De PvdA vraagt zich af of de Gemeente 

Berkelland wel voldoende inspeelt op die effecten.  

We willen de mogelijkheden voor kwetsbare groepen 

op de arbeidsmarkt vergroten, zodat iedereen mee 

kan doen. 

 

Het college deelde onze zorg niet….! 

   

 

ALGEMENE LEDEN VERGADERING 

Op donderdag 19 maart a.s. vindt vanaf 19:30u 

in Kulturhus ’t Stieltjen (Wolinkweg 12, Haarlo) 

de volgende ALV van PvdA Berkelland plaats. 
 

We bespreken o.a. de ins en outs behorende     

bij het voorstel om te komen tot de oprichting  

van een ledenpanel. 
 

DOE MEE !!!  VAN HARTE WELKOM !!! 
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Bijen-Oases 

De Gemeente Berkelland draagt de biodiversiteit in 

Berkelland een warm hart toe. Onze fractie (met een 

imker in haar midden) heeft het college gevraagd of zij 

bereid is te onderzoeken of er in Berkelland bijen- 

oases kunnen worden aangelegd.  

Dit naar aanleiding van de Nieuwsbrief van de Bee-

Foundation, waarin deze foundation zich ten doel stelt 

in Nederland 10.000 hectare aan bijen-oases te willen 

realiseren. Bijen-oases zijn voedselvelden met 

meerjarige, inheemse, gifvrije bloemen en planten in 

de kruid-, struik- en boomlaag.  

De fractie kwam hierover met enkele mensen in 

gesprek en concludeerde dat bijv. ‘De Nieuwe Maat’ in 

Eibergen daar vast wel geschikt voor gemaakt zou 

kunnen worden. De gemeente levert daardoor een 

aanzienlijke bijdrage aan de ecologische bijen-

structuur en de 10.000 ha. Ongetwijfeld zullen de 

inwoners van Berkelland het toejuichen als op diverse 

plekken in de gemeente een kleurrijk bloementapijt 

wordt neergelegd.  

Het college heeft de fractie geantwoord en geeft aan 

dat op dit moment de opdrachtformulering en de 

aanbesteding van het biodiversiteitsplan inclusief 

natuurwaardenkaart voor heel Berkelland wordt 

voorbereid. In dit biodiversiteitsplan willen zij onder 

andere de kansen en mogelijkheden voor het vergroten 

van de biodiversiteit in beeld brengen. Locatie ‘De 

Nieuwe Maat’ zal daarbij als potentiële bijen-oase 

worden onderzocht, waarbij uiteraard ook wordt 

bekeken hoe zoiets zich verhoudt tot de overige 

activiteiten die op het terrein plaatsvinden.  

 

Overigens geeft het college aan ook nu al oog te 

hebben voor de bijen, bijvoorbeeld in het ecologisch 

bermbeheerplan (wordt dit voorjaar aan uw raad 

aangeboden) en door bij-vriendelijke aanplant langs de 

Berkel richting de Mallumse Molen in het kader van de 

Bijenwerkdag (febr. ’19). 

  

 

Veiligheidsregio N & O Gelderland  

De brandweer in Berkelland is onderdeel van de 

Veiligheidsregio Noord en Oost Gelderland (VNOG). 

De VNOG moet miljoenen bezuinigen en 

presenteerde aan gemeenten een toekomstvisie met 

bezuinigingsvoorstellen.  

De PvdA maakt zich hierover grote zorgen.                 .                             

In de praktijk zal er binnenkort waarschijnlijk per 

brandpost (Eibergen, Neede, Borculo en Ruurlo) 

maar één bluswagen overblijven. De toekomst voor 

het team oppervlaktewaterredding uit Eibergen is 

onzeker. Brandweervrijwilligers hebben in een 

emotioneel betoog voor de gemeenteraad gepleit 

voor het behoud van de wagens en het team.  

 

Zij twijfelen er zeer aan of de veiligheid van de 

inwoners van Berkelland in de toekomst te 

garanderen is. Kan er nog op tijd voldoende hulp 

geboden worden als er bijvoorbeeld brand uitbreekt 

in een zorginstelling? De PvdA kiest voor zeker zijn 

en neemt geen genoegen met de uitspraak van 

burgemeester Van Oostrum dat de nieuwe situatie 

‘in theorie veilig is’. De PvdA wilde net als de andere 

partijen in de gemeenteraad een onafhankelijk 

onderzoek naar de haalbaarheid van de plannen van 

de VNOG.  

Dat onderzoek komt er niet…                       

Daarom hebben wij niet voor de toekomstplannen 

gestemd. We blijven de uitwerking van de plannen 

kritisch volgen. 

VERVOLG: BIJEN-OASES 

Op de vraag of zij ook bereid zijn om bij de plannen 

nog meer onderzoek te doen naar meerdere locaties 

in Berkelland voor bijen-oases op gemeentelijke 

gronden, antwoordde zij dat zij deze vraag ook 

meenemen in het biodiversiteitsplan. En ook 

daarmee zijn wij als fractie zeer content. 
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Vele, vele schriftelijke vragen… 

In de afgelopen periode heeft de fractie weer de 
nodige schriftelijke vragen gesteld aan het College 
van B&W. Een aantal ervan zijn hiervoor reeds 
uitgebreid beschreven. Aansluitend hierop nog een 
tweetal situaties: 
 
Ambitiedocument Omgevingswet  
                            

De Omgevingswet treedt waarschijnlijk medio 2021 
in werking. Vooruitlopend daarop is in april 2019 
door de gemeenteraad van Berkelland de 
ambitienota Omgevingswet vastgesteld; met als 
kernpunten: 
1. Inwoners krijgen ruimte om initiatieven te 

realiseren binnen de door de gemeente 
gestelde kaders. Uitgangspunt daarbij is 
vertrouwen, onze houding is ‘ja, mits’;  

2. Burgemeester en wethouders krijgen alle 
ruimte om initiatieven mogelijk te maken 
volgens de door de raad bepaalde spelregels;  

3. Wij gunnen het iedereen om al doende te leren. 
Met vallen en opstaan. Voorwaarden daarbij 
zijn transparantie en ervan leren. 

Tevens hebben wij afgesproken dat we de kansen 
willen benutten! En dat dit gevolgen heeft voor de 
samenleving, de houding en gedrag van raads- en 
commissieleden, collegeleden en medewerkers 
realiseren wij ons maar al te goed. De gemeente 
gaat zich meer als partner van de samenleving 
opstellen. Positieve basishouding: wat kan er wél! 
 

In de realiteit van alledag blijkt dat het voor de 
gemeente nog erg lastig is om houding en gedrag 
in lijn te brengen met het gestelde in het 
ambitiedocument.  
 

Op basis van een praktijksituatie hebben wij een 
aantal vragen gesteld aan het college betreffende 
de ons inziens te terughoudende opstelling van de 
gemeente in relatie tot de vastgestelde ambities. 
 
Een “geel”-vrij Berkelland 
De Europese Commissie maakte medio oktober 
2019 bekend dat de autorisatie van de pesticide 
thiacloprid niet wordt verlengd. De aankondiging 
volgt na een conclusie van de Europese Autoriteit 
voor voedselveiligheid (EFSA). Thiacloprid wordt 
beschouwd als hormoonontregelaar en is 
schadelijk voor de hormonale balans van mens en 
dier. EU-landen hebben reeds ingestemd om de 
vergunning voor het insecticide thiacloprid niet te 
verlengen wanneer het eind april 2020 afloopt. Zo 
zijn er met name ook zorgelijke gevolgen voor het 
grondwater en oppervlaktewater, wat dus ook voor 
de Berkellanders van belang is. Ook bij andere 
bestrijdingsmiddelen zijn er zorgen over de risico’s. 
Vorig jaar gaf het PBL aan dat drinkwater en  

  

VERVOLG: GEEL-VRIJ BERKELLAND 

biodiversiteit in Nederland nog altijd bedreigd 
worden door chemische bestrijdingsmiddelen.  . 
Binnen de grenzen van de Gemeente Berkelland 
wordt helaas nog steeds veel gebruik gemaakt 
van bestrijdingsmiddelen. Ieder voorjaar is dit 
weer te zien aan bijvoorbeeld de grote aantallen 
“geel” gekleurde velden. Hele hectares worden 
doodgespoten met het bestrijdingsmiddel Round 
Up. Dit is erg zorgelijk omdat het een negatieve 
invloed heeft op onze leefomgeving.  
 

 
 
Wij hebben het college het volgende gevraagd: 
1. Is het college het met ons eens dat het gebruik 

van chemische bestrijdingsmiddelen zo veel 
mogelijk moet worden voorkomen en dat dit 
juist ook voor Gemeente Berkelland van groot 
belang is?  

2. Is het college bereid om samen met boeren 
die al stappen hebben gezet (o.a. Vruchtbare 
Kringloop Achterhoek), de bekendheid van 
milieuvriendelijke alternatieven te vergroten.  

3. Hebt u mogelijkheden om hoe wij gezamenlijk 
kunnen voorkomen dat straks weer vele 
velden gifgeel gaan kleuren?  

4. Wat kunnen wij als Gemeente Berkelland 
doen om deze zorgen ook landelijk aan de 
orde te stellen en de kennis en kunde 
aangaande alternatieven te vergroten? Zodat 
uiteindelijk het gebruik van 
bestrijdingsmiddelen wordt tegen gegaan en 
we gezamenlijk kunnen zorgen voor schoon 
water en een gezonde bodem? 
 

 

 Algemene Leden Vergadering 

do 21-mrt-2010; 19:30u 

Kulturhus ’t Stieltjen, Haarlo 
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Reageren op deze nieuwsbrief ? 
 

Stuur uw reactie per mail of per post naar het 
secretariaat van PvdA-Berkelland 

 
henkatema@gmail.com      

Lijsterstraat 67, 7161JW Neede 
 

 
 

 

                           

 

MEER WETEN ?? 

Nieuwsbrieven zullen enige tijd nadat u ze per 

mail (of in de brievenbus) hebt ontvangen ook 

op de website van de afdeling worden geplaatst: 

https://berkelland.pvda.nl. 

Deze nieuwsbrief is niet het enige medium 

waarmee PvdA-Berkelland contact legt naar 

leden en samenleving. Kijk bijvoorbeeld ook 

eens achter de volgende links (ctrl + klik voor 

koppeling):                               .                               

      Facebook        Twitter        

      YouTube           Instagram  

 

 

Ledenpanel/Perspectiefnota 2020 

Eén van de doelen die wij als bestuur van PvdA-

Berkelland hebben in deze periode is de leden meer 

betrekken bij standpunten die de fractie moet 

innemen. Denk aan de besluiten die in de 

gemeenteraad moeten worden genomen.  

 

Een manier daarvoor is het organiseren van een 

ledenpanel. Daarmee kunnen leden van onze partij 

hun mening geven over onderwerpen die aan de orde 

komen in de gemeenteraad. 

Het participeren in zo’n ledenpanel vergt best wel veel 

werk. Daarom is het verstandig om de inzet van een 

ledenpanel te beperken tot de meest belangrijke 

thema’s die spelen in onze gemeente. 

In overleg met de fractie willen we het instrument van 

het ledenpanel voor het eerst inzetten bij de 

besluitvorming over de Perspectiefnota 2020. Dit is 

een beleidsstuk waarbij  de gemeenteraad jaarlijks 

vastlegt welke ontwikkelingen zich voordoen en wat 

dat betekent voor de gemeentelijke activiteiten. Het 

gaat om onderwerpen zoals wonen, vitaal platteland, 

zorg, sport en cultuur. 

Dat betekent  dat er de komende maanden een 

werkgroepje aan  de slag moet om na te denken over 

de opzet en inhoud. Daarna kan onze fractie met de 

uitkomsten aan de slag tijdens de besluitvorming in 

juli/juli. 

Bij de komende algemene ledenvergadering van 19 

maart a.s. zullen we nader ingaan op de ins en outs 

behorende bij de oprichting van een ledenpanel. 

Wie heeft er belangstelling om mee te doen in het 

voorbereidingsgroepje? 

Dan graag contact opnemen met Henk Atema, 

telefoon 06-14956009 of e-mail                                   . 

henkatema@gmail.com.   

mailto:henkatema@gmail.com
https://berkelland.pvda.nl/
https://www.facebook.com/PvdABerkelland
https://www.facebook.com/PvdABerkelland
https://twitter.com/PvdABerkelland
https://www.youtube.com/channel/UCgn4P81hjVpxDsDpFy4V7VQ?view_as=subscriber
https://www.instagram.com/pvdaberkelland/
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Zorg voor zelfredzaamheid 

-van de fractievoorzitter- 

De PvdA hamert er al een tijd op: zeker zijn.  

Mensen hebben zekerheid en veiligheid nodig. 

Aan die behoeften moet tegemoetgekomen 

worden, om mensen de kans te geven om te 

groeien en zich te ontwikkelen. Met de 

bezuinigingen op zorg in Berkelland in het 

vooruitzicht komen die basisbehoeften onder 

druk te staan. Het motto van de gemeente 

Berkelland is dat er ‘zorg moet zijn voor wie dat 

écht nodig heeft’. Dat is een stellige uitspraak die 

meteen veel onzekerheid oproept, want hoe 

gaan we bepalen welke zorg nodig is en wie 

bepaalt dat?  

Neem die oudere, zelfstandig wonende en 

eenzame vrouw. Voor de nazorg na een 

staaroperatie voert zij een intakegesprek met 

een thuiszorgorganisatie. Ze komen overeen dat 

vier weken lang twee keer per dag een 

verpleegkundige langskomt om haar oog te 

druppelen. Voor haar zijn dat momenten van 

zorg, aandacht, en ook van gezelligheid. De 

verpleegkundige heeft een druk schema en komt 

op wisselende tijden. De patiënt merkt dat ze 

haar dagindeling daarop aanpast. Ze zegt 

afspraken af, want haar druppels kan ze niet 

zomaar missen en ze weet niet wanneer de 

verpleegkundige aanbelt. 

Is dit een voorbeeld van de juiste zorg, in de juiste 

hoeveelheid, tegen de beste prijs? Laten we er 

eens van uitgaan dat deze mevrouw met wat 

oefening zelf voor de spiegel haar oog zou 

kunnen druppelen. Dan zou het werk van de 

verpleegkundige na twee of drie bezoekjes 

gedaan zijn. De patiënt heeft haar 

zelfstandigheid helemaal terug! 

 

                                                            

 

Dus, zijn die druppels eigenlijk wel het echte 

probleem? Of is deze mevrouw vooral 

eenzaam en zit ze om een praatje verlegen? 

Met andere woorden, geven we mensen 

eigenlijk wel de zorg die ze echt nodig 

hebben? Moeten we ons in de zorg richten op 

het genezen van alleen het lichaam, of 

versterken we ook de weerbaarheid van 

mensen door hun behoefte aan sociaal 

contact te bevredigen? Was deze mevrouw 

op de hoogte van alternatieven, of had ze 

misschien veel meer gehad aan andere 

steun? Het zijn moeilijk te beantwoorden 

vragen. 

Laten we niet alleen aan symptoombestrijding 

werken en meer doen om 

gezondheidsklachten te voorkomen. We 

kunnen namelijk zonder meer zeker zijn van 

de positieve effecten van preventie. Helaas 

kent preventie één groot nadeel: de opbrengst 

ervan is niet te meten en dus ook niet uit te 

drukken in geld. Daarom is beleid waarin 

preventie centraal staat onverenigbaar met 

het vrijemarktdenken dat tegenwoordig 

leidend is, in onze gezondheidszorg en op 

nog veel meer terreinen van onze 

samenleving. Toch ben ik ervan overtuigd dat 

elke slimme maatregel om zorg en 

afhankelijkheid te voorkomen, elke poging – 

hoe eenvoudig of briljant ook – om mensen 

zelfstandig en weerbaar te houden, bijdraagt 

aan een sterke, sociale samenleving. 

Wat denkt u? 

                                

Betsy Wormgoor                                  

Fractievoorzitter PvdA Berkelland 

b.wormgoor@gemeenteberkelland.nl 


